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»اجرای  روانبخش:  محمدحسین   - سیاسی  گروه 
ناصحیح سیاســت های اصل ۴۴ باعث واگذاری سهام بدون 
کاهش مدیریت دولت شــده اســت«؛ این سخن تازه سید 
ابراهیم رئیسی در دبیرخانه شورای عالی اجرای سیاست های 
کلی اصل ۴۴ اســت. رئیسی دست روی موضوعی گذاشته 
که همواره مشــکل واگذاری های دولتی بوده است و البته 
این اولین بار نیست که به این موضوع اشاره می شود، بلکه 
بارها در این باره ســخن گفته شده اســت اما دریغ از رفع 

عملی ماجرا.
شــاید تصور شــود که ایــن موضوع فقــط مربوط به 
واگذاری هایی است که در دولت های قبلی انجام شده است 
ولی باید گفت که یکی از مهمترین واگذاری های این چنینی 
که در همین یک ســال دولت رئیسی صورت گرفته دارای 

این معضل است: واگذاری سهام استقلال و پرسپولیس.
واگذاری ســهام این دو باشــگاه البته در راستای قانون 
فدراسیون جهانی فوتبال و تخلفی است که در این دو باشگاه 
از آن شــده است. مدیریت دولتی این دو باشگاه چند سالی 
بود که مورد اعتراض این فدراســیون قرار گرفته بود اما اوج 
آن  محروم شدن این دو باشگاه از حضور در لیگ قهرمانان 
آسیا در سال گذشته بود که نشان داد بیش از این نمی توان 

در این کار تعلل کرد. 
اولیــن اقدامها در زمان اعمال ایــن محرومیت ها تقریبا 
شبیه به همان کارهای گذشــته بود: اینکه این دو باشگاه 
به دو وزارتخانه داده می شود تا مثلا مالک مشترک و دولتی 
نداشته باشــد؛ اما از همان آغاز مشخص بود که دیگر دوره 
این کارها گذشته است. فروش سهام یا پذیره نویسی برای 
ســهام این دو باشگاه راه حل نهایی ای بود که البته با اما و 
اگرهای فراوان صورت گرفت. با این حال جالب اســت که 
بدانیم که سازمان خصوصی سازی اعلام کرد  هدف از پذیره 
نویسی دو باشگاه استقلال و پرسپولیس واگذاری مدیریت و 

مالکیت )به عنوان هدف اولیه( نیست! 
این امر البته مشــکل قانونی این دو باشگاه را حل نکرده 
و نمی کند؛ اما همین امر که مصداق »واگذاری سهام بدون 
کاهش مدیریت دولتی« است باعث شد که نه تنها تغییری 
در مشــکلات بین المللی و مدیریتی این دو باشگاه حاصل 
آورد، بلکه باعث له شــدن اعتمادی شود که هواداران کرده 
و ســهام این دو باشگاه را خریدند. در آخرین ماه سال قبل 
خریداران ســهام این دو باشگاه بابت هر سهم پرسپولیس 
339 تومــان و بابت اســتقلال 291 تومان پرداخت کردند 
اما همان ها بعد از چندماه وقتی با باز شــدن نماد سهام این 
دو باشگاه در بورس مواجه شدند دیدند که ارزش پولی که 
پرداخت کرده اند کم و کمتر می شود. قیمت این دو سهم در 
روز گذشته )شنبه 9 مهر( برای پرسپولیس هر سهم 280 

تومان و برای استقلال 300 است ؛ البته امکان فروش تقریبا 
صفر اســت چون صف فروشی مفصل وجود دارد و مشتری 

برای خرید بسیار کم است! 
به این ترتیب بعد از شش ماه سهامداران این دو باشگاه 
در خوشبینانه ترین حالت می توانند پول خود را پس بگیرند، 
در حالی که هیچ تغییر مطلوب یا حتی محسوسی در این دو 

باشگاه نیفتاده است. 
حالا که رئیس جمهور این موضــوع را مطرح کرده، بد 
نیست که نگاهی به این واگذاری هم داشته باشد که باعث 
شــد اعتماد عمومی به این قبیل واگذاری ها به شدت سلب 

شود. 
سخنان رئیس جمهور در این خصوص 

رئیس جمهــور ایجــاد دبیرخانه شــورای عالی اجرای 
سیاست های کلی اصل ۴۴ در راستای تحقق این سیاست ها 
و ایجاد شــرح وظایف برای دســتگاه ها، تدوین ســازوکار 
قیمت گــذاری و نیز تدوین آیین نامه برای اهلیت ســنجی 
را از جمله اقدامات ضروری برای تســهیل و تســریع روند 

خصوصی سازی دانست.
به گزارش ایســنا، ســید ابراهیم رئیسی شنبه در اولین 
جلسه شورای عالی اجرای سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون 
اساســی در دولت ســیزدهم، پیام ها و اهداف مهم اجرای 
این سیاســت ها را شتاب بخشی به رشد اقتصادی، شکستن 
انحصارها، ایجاد اشتغال و رونق تولید دانست و گفت: هدف 
اجرای سیاست واگذاری بنگاه های اقتصادی دولت به بخش 

خصوصی تشویق مردم به سرمایه گذاری و تولید بود.

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه باید بررســی شــود چه 
میزان از اهداف اجرای سیاست های اصل ۴۴ قانون اساسی 
در زمینــه »تامین عدالت اجتماعی«، »گســترش مالکیت 
عمومی« و »ارتقای کاری بنگاه های اقتصادی« محقق شده 
است، خاطرنشان کرد: اگر شورای عالی اجرای سیاست های 
کلی اصل ۴۴ قانون اساســی در زمان خودش تشکیل و به 
وظایفش در زمینه تبیین سیاست ها، خط مشی های سالانه، 
نظارت بر اجرای قوانین، آسیب شناســی و آسیب زدایی در 
روند واگذاری ها عمــل می کرد، شــاهد انحرافات و ایجاد 
بدبینی هــا و نارضایتــی از ناظرین، مجریــان و خریداران 

بنگاه های اقتصادی نبودیم.
رئیسی به نواقص اجرای سیاست اصل ۴۴ قانون اساسی 
در گذشته اشاره و تصریح کرد: در این روند مدیریت دولت 
کاهش پیدا نکرده، بلکه سهام به جای دیگری واگذار شده 
اســت؛ اگر چه بخشــی از مالکیت از دولت جدا شــده اما 

همچنان دولتی است.
رئیس جمهور با طرح پیشــنهاد ایجاد دبیرخانه ای برای 
شورای عالی اجرای سیاست های کلی اصل ۴۴ در راستای 
تحقق سیاســت واگذاری بنگاه های اقتصادی و ایجاد شرح 
وظایف برای دســتگاهها در این زمینه، اظهار داشــت: این 
دبیرخانه می تواند زیرنظر وزارت امور اقتصادی و دارایی برای 

بهبود روند واگذاری ها تشکیل شود.
رئیســی با ابراز ناخرســندی از اینکه وقتی یک بنگاه یا 
شرکت دولتی در لیست واگذاری قرار می گیرد پس از مدتی 
با اعمال نظر آن ســازمان یا وزارتخانه از این لیســت خارج 

می شــود، تاکید کرد: در زمینه واگذاری ها اجرای درســت 
قانون و سیاست ها ملاک باشد.

رئیس جمهور در مورد قیمت گذاری بنگاه های اقتصادی 
و شــرکت های دولتی برای واگذاری اظهار داشت: در مورد 
سازوکار قیمت گذاری باتوجه به اینکه کارشناسان عموماً یک 
بازه قیمتی را مشــخص می کنند و نظرات متفاوتی در این 
زمینه دارند، باید یک ســاز و کار واحد برای قیمت گذاری 
با حضور نمایندگان دستگاه های نظارتی در هیئت واگذاری 

ایجاد شود تا آسیب های مربوط به آن کاهش یابد.
رئیســی با تاکید بر اجرای قانون بهبود فضای کسب و 
کار توسط دستگاه های اجرایی خاطرنشان کرد: دستگاه های 

جامانده در اجرای این قانون توبیخ شوند.
رئیــس جمهور بــا تشــریح اهمیت توجه به مســئله 
اهلیت ســنجی در واگذاری شــرکت های دولتی به بخش 
خصوصــی، اظهــار داشــت: باید مشــخص شــود ملاک 
اهلیت ســنجی چیســت، در این زمینه نیازمند ایجاد یک 
آیین نامه برای تشــخیص بهتــر این موضوع هســتیم تا 
دیدگاه ها نســبت به سنجش اهلیت به هم نزدیک تر شوند. 
یکی از اقدامات هیئت واگذاری نوشتن شاخص ها برای این 

موضوع است.
رئیســی با تاکید بر ضرورت میدان دادن به تعاونی ها در 
اقتصاد کشور تصریح کرد: قانون، سیاست ها و تاکیدات رهبر 
معظم انقلاب در زمینه فعال سازی بخش تعاون است. اینکه 
به دلیل تخلف چند تعاونی این حوزه فعال نشــود صحیح 
نیست و لازم است سهم تعاونی ها در اقتصاد حتما افزایش 

پیدا کند.
وی وزارت امــور اقتصاد و دارایی را هم مکلف کرد برای 
تحقق »منابع 23۶ هزار میلیاردی در نظر گرفته شــده از 
واگذاری ها« برنامه ریزی کرده و اموال مازاد را شناســایی و 

آنها را برای تامین منابع واگذار کند.
رئیســی تاکید کرد: یکی از وظایف دولت توانمندسازی 
بخش خصوصی با ایجاد بستر ارائه تسهیلات و حمایت های 

حقوقی و قضایی است.
در ابتدای این جلسه وزیر امور اقتصادی و دارایی و رئیس 
سازمان خصوصی سازی به شــکل جداگانه گزارش هایی از 
آخرین وضعیت واگذاری شرکت های مشمول قانون اجرای 
سیاســت های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی و نیز مشکلات و 
موانــع پیش روی اجرای این طرح از جمله شــیوه و مرجع 
قیمت گذاری، تعیین تکلیف ساختار و نیروی انسانی شرکت ها 
در پروسه واگذاری، اصلاحات ساختاری شرکت های در نوبت 
واگذاری، امکان سنجی واگذاری مدیریت شرکت های دولتی 
به جای واگذاری مالکیت، اهلیت ســنجی و نظارت پس از 

واگذاری ارائه کردند.

رئیس جمهور از واگذاری سهام بدون کاهش مدیریت دولت انتقاد کرد

معضل واگذاری ها به سبک »واگذاری سهام استقلال و پرسپولیس«!  

رئیس جمهور با بیان اینکه خانواده ها در مصونیت بخشی 
هر چه بیشــتر فرزنــدان عزیزمان در برابــر کرونا و دیگر 
بیماری های فصلی نقــش محوری دارند، گفت: تمام تدابیر 
اطمینان بخش برای حضور ایمن دانش آموزان و دانشجویان 
در کلاس هــای درس و اجتماعات علمی با همکاری خانه و 

مدرسه لحاظ شود.
به گزارش ایسنا، ســید ابراهیم رئیسی در جلسه شنبه 
ستاد ملی مقابله با کرونا، با اشاره به کاهش چشمگیر شیوع 
ایــن بیماری در ماه هــای اخیر، از خدمــات کادر درمان و 

تلاشگران عرصه سلامت قدردانی کرد.
رئیــس جمهــور در عین حال با اشــاره بــه وضعیت 
نامناسب شیوع کرونا در برخی کشورها، تداوم رعایت کامل 
دســتورالعمل های بهداشــتی و تزریق دُز یادآور واکسن بر 
اساس زمان بندی متناسب، به ویژه در آستانه پاییز و زمستان 

را ضروری دانست.
رئیسی با اشاره به بازگشــایی مدارس و دانشگاه ها پس 
از 2 ســال وقفه، همکاری بیش از پیش وزارت بهداشت با 
وزارتخانه های آموزش و پرورش و علوم، تحقیقات و فناوری 

و لزوم برنامه ریزی برای پیشگیری توامان از شیوع آنفلوانزای 
فصلی و کرونا را مورد تاکید قرار داد.

رئیس جمهور با بیان اینکه خانواده ها در مصونیت بخشی 
هر چه بیشــتر فرزنــدان عزیزمان در برابــر کرونا و دیگر 
بیماری های فصلی نقــش محوری دارند، گفت: تمام تدابیر 
اطمینان بخش برای حضور ایمن دانش آموزان و دانشجویان 
در کلاس هــای درس و اجتماعات علمی با همکاری خانه و 

مدرسه لحاظ شود.
رئیســی بر همین اساس به مســئولان وزارت بهداشت 

و رســانه ها به خصوص رســانه ملی تاکید کرد که بیش از 
پیش به آموزش، اطلاع رســانی و آگاهی بخشــی به موقع و 

کارشناسانه اهتمام داشته باشند.
رئیس جمهور در بخش دیگری از ســخنانش با اشاره به 
دستاوردهای ارزشمند اجرای طرح شهید سلیمانی در ایام 
اوج شــیوع کرونا، آن را تضمینی برای اثربخشی تلاش های 
کادر درمان دانست و با قدردانی از زحمات دست اندرکاران 
این طــرح، بر تداوم اجــرای آن در زمینه هــای آموزش و 

پیشگیری و همچنین غربالگری تاکید کرد.

نماینده بســتان آباد در مجلس شــورای اسلامی گفت: 
ایــن قطعی ها به خاطر شــرایط خاص کشــور و به دلیل 
سوءاستفاده معاندین، اغشاشگران و منافقین بود. مسئولان 
سیاســت گذار هایی کردند که در این شــرایط توجیه پذیر 
اســت. امیدوارم این روزها سریع تر به حالت عادی بازگردد 
و طرح صیانت را عملیاتــی نکنند چرا که قطعا ما واکنش 
نشان خواهیم داد. غلامرضا نوری قزلجه در گفت وگو با ایلنا، 
درباره این که شــنیده می شــود قرار است شبکه اجتماعی 
اینستاگرام برای همیشه مانند تلگرام فیلتر شود؛ در حالی که 
گفته می شود حدود یک میلیون کسب و کار به این شبکه 
وابسته است، گفت: شنیده شده است اینستاگرام و برخی از 
پلتفورم ها قرار است فیلتر شوند، این اخبار خوشحال کننده 
نیست و امیدوارم چنین اتفاقی رخ ندهد، زیرا این اقدامات 
جز این که بازار را برای فروش فیلتر شکن ها و VPN ها باز 

کند، کاری نمی کند. این نماینده مجلس شــورای اسلامی 
 VPN خاطرنشــان کرد: خریــد و دانلود فیلتر شــکن ها و
هنگامی که توســعه پیدا کند و مردم مجبور به استفاده از 

آن ها شوند، یک هزینه به هزینه های شان اضافه می کند.
وی یادآور شــد: تاکنون هم ثابت شده با فیلتر شدن ها 
آن اهدافی که سیاســت گذاران در پی آن هستند و تعقیب 
می کنند، به دست نمی آید و ما امیدواریم این کار را نکنند. 

نوری قزلجه بیان کرد: اکنون کشور در شرایطی قرار دارد 
که شــاهد آشوب و تخریب اموال عمومی هستیم و طبیعی 
اســت که در این موقعیت اینترنــت و برخی از پلتفورم ها و 

شــبکه های اجتماعی دچار اختلال شــوند و در این مساله 
بحثی نیســت، اما امیدواریم بعد از عادی شدن شرایط که 
ان شاالله به زودی هم عادی خواهد شد، شرایط به وضعیت 

قبل بازگردد و حتی انتظار داریم بهتر از گذشته شود. 
وی خاطرنشــان کرد: ما در ماه های اخیر شاهد کندی 
سرعت اینترنت،  دانلود و آپلود و کاهش دسترسی ها بودیم 
که امیدواریم برطرف شود و می گوییم کاری کنند که مردم 
به طرف فیلتر شکن ها و VPNها نروند تا هزینه ها افزایش 
پیدا نکند. این نماینده مجلس شــورای اسلامی گفت: من 
نمی دانم یک عده چه ســودی در فیلترشکن ها و VPNها 

دارند که دوست دارند همه چیز فیلتر شود تا فروش داشته 
باشــند؛ نباید این کار را با مردم کــرد؛ چراکه به مصحلت 
نیست. معتقدم اینترنت و شبکه های مجازی باید به حالت 
قبلــی بازگردنــد و حتی المقدور آن چه که هســت از نظر 

دسترسی، پهنای باند و سرعت بهتر شود.
وی دربــاره این که برخی ادعا می کنند که این کاهش و 
قطعی اینترنت در برخی از ساعات شبانه روز در واقع به نوعی 
اجرایی شدن طرح صیانت است، عنوان کرد: چنین برداشتی 
ندارم، این قطعی ها به خاطر شرایط خاص کشور و به دلیل 
سوءاستفاده معاندان، اغتشاشگران و منافقین بود. مسئولان 
سیاست گذار هایی کردند که در این شرایط توجیه پذیر است. 
امیدوارم این روزها سریع تر به حالت عادی بازگردد و طرح 
صیانــت را عملیاتی نکنند؛ چراکه قطعا ما واکنش نشــان 

خواهیم داد.

رئیس کل دادگســتری استان خراســان رضوی گفت: 
خواست آحاد جامعه استقرار نظم و امنیت پایدار و برخوردار 

با برهم زنندگان نظم و امنیت عمومی است.
به گزارش ایلنا، غلامعلــی صادقی در دیدار با جمعی از 
نمایندگان استان خراسان رضوی در مجلس شورای اسلامی 
که در مجتمع قضایی ولایت مشهد برگزار شد؛ ضمن تقدیر 
از تلاشــهای ارزنده نمایندگان مردم، بر لزوم تقویت نقش 
حمایتی و نظارتی مجلس شورای اسلامی با هدف پیشبرد 
سیاستهای اصولی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران در 
زمینه ارتقاء خدمت رسانی به شهروندان گرانقدر تأکید کرد.
وی با اشاره به دیدگاه های مقام معظم رهبری در زمینه 
میدان داری مــردم در صحنه های مختلف اجتماعی گفت: 
رهبر انقلاب اسلامی سالها پیش بر لزوم استقرار کرسی های 
آزاد اندیشــی و بسترســازی برای ارائه نقدهای ســازنده، 
منصفانه و عالمانه، بر عملکرد مســئولین تأکید و آن را در 

جهت رشد و بالندگی ایران اسلامی سازنده دانست.
رئیس کل دادگستری خراسان رضوی افزود: از بسترهای 
قانونی برای دریافت نقدهای منصفانه و عالمانه باید بهره برد 

و با وجود نیروهای فعال مردمی؛ زمینه های رشد همه جانبه 
اجتماعی را فراهم آورد تا نســل جدید بتواند با پشــتوانه و 
حمایت نسل های گذشته راه خود را به سمت قله های عزت، 

عظمت و اقتدار در قالب بیانیه گام دوم انقلاب طی کند.
وی با اشــاره به حضور پرشــور جوانــان و نوجوانان در 
عرصه های مختلف علمی، فرهنگی، ورزشی و هنری گفت: 
ما باید زمینه ساز رشــد فرزندان باشیم و بر این اساس هر 
مسئولی در هر جایگاهی باید از فعالیت های سازنده این نسل 

پرشور و پرتوان حمایت کند.
رئیس کل دادگستری خراسان رضوی نقش نمایندگان 
مجلس شــورای اســلامی را در زمینه بستر سازی تحول و 
تعالی جامعه بســیار مؤثر دانســت و افزود: این موضوع در 
دوران اخیر به شــدت مورد توجه ریاست قوه قضائیه بوده و 
بر همین اساس نیز اقدامات خوبی به ویژه در استان خراسان 
رضوی به انجام رسیده که با محوریت دفاع توأمان از حقوق 

خصوصی و عمومی در آینده نیز ادامه خواهد یافت.
وی با اشــاره به امضاء تفاهنامه همکاری بین دســتگاه 
قضایی و مجلس شورای اسلامی گفت: در استان ها به شدت 

نیازمند تعاملات سازنده بین مسئولان قضایی و نمایندگان 
مردم هستیم و این تعاملات در حوزه استان خراسان رضوی 
از وضعیت مطلوبی برخوردار اســت تا در پرتو این تعاملات 

شاهد انعکاس و حل مشکلات شهروندان باشیم.
رئیس کل دادگستری خراسان رضوی افزود: اقتدار پلیس، 
نیروهای نظامی، انتظامی، امنیتی و نهایتاً مراجع حاکمیتی با 
هدف صیانت از کیان نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
و تأمین آسایش و آرامش شهروندان و امنیت عمومی مردم 
باید حفظ شــود کما اینکه در سایر کشورها هرگونه تعرض 
بــه هر دلیل به نیروهای حافظ امنیت اجتماعی و پلیس به 
شدت مورد نکوهش افکار عمومی و برخوردهای قانونی قرار 
می گیرد. رئیس شورای قضایی خراسان رضوی گفت: تخریب 
اموال عمومی، آتش زدن تأسیسات و اماکن و حتی افراد از 
جمله نیروی پلیس و حمله به خیمه های عزاداری حضرت 
ابا عبدالله الحســین )ع( و به شــهادت رساند حافظ امنیت 
مردم عزادار، تحریک جوانان و نوجوانان معصوم به ایجاد بی 
نظمی و اخلال در زندگــی از نظر مردم و همچنین از نظر 
قانون؛ نقد یا حتی اعتراض و مطالبه محســوب نمی شود و 

خواست آحاد جامعه استقرار نظم و امنیت پایدار و برخوردار 
بــا برهم زنندگان نظم و امنیت عمومی اســت. رئیس کل 
دادگســتری خراســان رضوی با تقدیر از نیروهای مردمی، 
هیئات مذهبی و مردم فرهیخته و وطن پرست گفت: همواره 
حضور مــردم در صحنه های مختلف با برکت و مؤثر بوده و 
ایثارگری مردم عزیز در تمامی صحنه ها نشان دهنده علاقه 
همگانی به صیانت از ارزش ها و هنجارهای اجتماعی و حفظ 
دســتاوردهای نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران با تکیه 
بر فرهنگ مقاومت و استقامت است. رئیس کل دادگستری 
خراســان رضوی افزود: نیروهای تحت امر قوای سه گانه در 
استان باید تمام هم و غم خود را در جهت آسایش، آرامش و 
حل مشکلات مردم بکارگیرند و قطعاً دستگاه قضایی در این 
راستا از تمامی ظرفیت های قانونی برای حمایت از مدیران 
خدوم که کار جهادی را سرلوحه اقدامات خود قرار داده اند 
بهره خواهد برد. گفتنی است در این دیدار نمایندگان استان 
خراســان رضوی در مجلس شورای اسلامی نیز ضمن ارائه 
دیدگاه ها و نظرات خود خواســتار ارتقاء تعاملات فی مابین 

در سطح استان شدند.

رئیسی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا تاکید کرد

تداوم رعایت کامل دستورالعمل های بهداشتی و تزریق دوز یادآور واکسن کرونا

نماینده بستان آباد در مجلس:  

یک عده سودشان در فروش فیلترشکن ها و VPN هاست

از بسترهای قانونی برای دریافت نقدهای منصفانه و عالمانه باید بهره برد

صالح نیکبخت اعلام کرد
حضور پدر مهسا امینی و وکلای او

در جلسه پزشکی قانونی
یکی از وکلای خانواده مهســا امینی از تشکیل جلسه پزشکی قانونی درباره 
این پرونده خبر داد. صالح نیکبخت در گفت وگو با ایسنا درباره آخرین وضعیت 
پرونده موکلش گفت: به دنبال درخواست وکلای خانواده امینی و نیز خواسته 
اولیای دم، رســیدگی پزشــکی قانونی با حضور گروهی از اســاتید برجسته و 
جراحان مغز و اعصاب معروف در کشور که اکنون بازنشسته هستند و در هیچ 
کار دولتی یا  خصوصی اشــتغال ندارند، در ابتدا مورد قبول آقای شــهریاری 
سرپرست دادســرای جنایی قرار گرفت و وکلا و خانواده امینی انتظار داشتند 
زمان تشکیل جلســه در هفته جاری اعلام و به وکلا و خانواده امینی فرصتی 
داده شود که این پزشکان را معرفی و از دادسرا تقاضا کنند هرگونه اعلام  نظر 
در مورد نحوه و علل فوت اعلام شــود. وی افزود: روز پنج شنبه هفته گذشته 
ریاســت محترم دادســرای جنایی به آقای امینی اعلام کرده بود که ســاعت 
13 امروز )شــنبه( در جلسه ای که در مرکز  پزشکی قانونی در تهران تشکیل 
می شــود، حضور یابد.  با توجه به اینکه آقای امینی دچار اندوه ناشی از کشته 
شدن دخترش مهسا بود، او هیچ گونه تمایلی به حضور در این جلسه را نداشت 
ولــی با این حال وقتی موضوع را بــا وکلا مطرح کرد ما به او توصیه کردیم به 
دلیل اینکه می خواهیم پرونده منحصرا از طریق مرجع قضایی  پیگیری شــود 
این بار حضور یابد و  به ســوالات احتمالی آن جلسه پاسخ دهد. وکیل مدافع 
خانواده مهســا امینی افزود: به همین جهت ما )وکلا( او را  همراهی کردیم  و 
در ســاعت مقرر در مرکز پزشــکی قانونی در خیابان بهشــت حضور یافتیم و 
بعد حدود یک ســاعت معطلی زمانی که ما به علت برگشــت آقای امینی به 
شهرشــان می خواستیم از  پزشکی قانونی خارج شــویم ولی مقامات پزشکی 
قانونی درخواســت کردند که ما نرویم و در جلســه ای که از ساعت 10 صبح 
امروز تشکیل شده بود حضور یابیم و در جلسه پس از اظهارات آقای شهریاری 
به ســوالاتی که او از آقای امینی و ما کردند پاســخ دادیم. وی ادامه داد: ما از 
نحوه تشــکیل جلسه، بدون اعلام قبلی آن به ما  در زمانی که ما امکان حضور 
و درخواســت شرکت پزشکان مهم را داشتیم انتقاد کردیم و او توضیحاتی داد 
و گفت که هنوز شــما می توانید مشاوران خود را معرفی کنید. ما گفتیم البته 
به شــرط اینکه قبل از اینکه پزشکانی که بی طرف هستند و هیچ وابستگی به 
دســتگاه دولتی ندارند و عمدتا اساتید پزشکان حاضر در زمینه  جراحی مغز و 
اعصاب و متخصص هســتند، قبل از اعلام  نظر حضور یابند  و پس از  بررسی 
اسناد و مدارک موجود اعلام نظر کنند.  متاسفانه در حین جلسه متوجه شدیم 
جلســه 3 الی ۴ ساعت قبل تشکیل شــده و برخی از  پزشکان نظرات خود را  
اعلام کرده بودند و حتی در توضیحات بعدی برای ما اعلام کردند که فوت زنده 
یاد مهســا امینی ناشی از خونریزی مغزی یا ورود ضربه جسم خارجی نبوده و 
ممکن است علت داخلی داشته باشد. نیک بخت تصریح کرد: مطابق سوالاتی 
که ما از  پزشــکان متعدد هم جراحان مغز و اعصاب و قلب و پزشکان داخلی  
کرده بودیم و نیز با توجه به عکسی که  قبل از  فوت مهسا در رسانه ها منتشر 
شــده بود و نشــان می داد گوش او  خونریزی کرده، اعلام کردیم که با توجه 
به آن عکس و شــواهد موضوع  حکایت از این دارد که حادثه ورود ضربه بوده 
اســت و به هیچ وجه اظهاراتی که پزشــکان گفتند درست نبود. وکیل مدافع 
خانواده امینی ادامه داد: ما گفتیم اگر  نظریه پزشــکی قانونی  این است ما آن 
را نمی پذیریم و خواهان این هســتیم که این پرونده  همانطور که  رییس قوه 
قضائیه دستور داده بود به صورت ویژه رسیدگی شود و معنای ویژه بودن  این 
اســت که در چارچوب های دست و پاگیر رسیدگی صورت نگیرد و خواهان آن 
هســتیم که در جلسه دیگری در پزشکی  قانونی با حضور پزشکان متخصصی  
که  ما معرفی می کنیم این موضوع رســیدگی شــود و لازمه این کار با توجه 
به آثار پیش بینی نشــده ای که مرگ مهسا در داخل ایران و خارج برای ایران 
بوجــود آورده،  نباید مصالح ملی  فدای این گونه مصلحت داری ها شــود. وی 
در پایان گفت: در آخر جلسه با توضیحاتی که آقای شهریاری دادند و هرچند 
که صریــح، مطلبی را نگفتند ولی در کل اعلام کردند که ما ســعی می کنیم 
نظرات پزشــکان  و متخصصان از طرف شما شــنیده شود و  ما تقاضا کردیم 
در اجرای نظر رییس  قوه قضائیه، هیاتی حقیقت یاب برای رســیدگی به کل 
موضوع و سیر حرکت از زمانی که مهسا در پارک طالقانی دستگیر شده و نیز 
تمام  عکس ها و فیلم هایی که از لحظه دســتگیری ایشان و بردن او به داخل 
بند و انتقال او از  بند به پلیس امنیت مورد بررسی قرار گیرد و آن عکس ها و 
فیلم ها و نیز  فیلم دوربین پلیسی که روی لباس های او نصب شده بود و حتی 
او به دخترخاله مهســا گفته بود که شما نیایید جلو و عکس شما هم می افتد 
و من مجبورم شــما هم ببرم و اظهارات او در دادســرا همه در معرض قضاوت 
عمومی قرار گیرد. نیک بخت روز چهارشــنبه ۶ مهرماه با ایســنا گفته بود که 
والدین مهســا امینی از عاملان دستگیری مهســا از زمان رسیدن او به پلیس 
امنیت اخلاقی و سپس جریان تحقیقات و صحبت کردن با او، شکایت کرده اند.

بستر اجرای حق اعتراض مسالمت آمیز 
در قانون اساسی وجود دارد

یک فعال سیاســی اصلاح طلب با بیان اینکه بســتر اجــرای حق اعتراض 
مسالمت آمیز در قانون اساسی وجود دارد، گفت: رئیس جمهور اصل 27 قانون 
اساســی را اجرایی کند. جلال جلالی زاده در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه 
بســتر اجرای حق اعتراض مســالمت آمیز در قانون اساسی وجود دارد، اظهار 
کرد: اصل 27 قانون اساســی درباره حق اعتراض مسالمت آمیز باید اجرا شود. 
اگر تاکنون این اصل اجرا می شــد، شاهد مشــکلات کمتری در کشور بودیم. 
رئیس جمهور مســئول اجرای قانون اساسی است و من به عنوان یک شهروند 
از رئیس جمهور تقاضا دارم اصل 27 قانون اساســی را اجرا کند. در این قانون 
شــرایط برگزاری تجمعات مسالمت آمیز ذکر شــده و فقط لازم است تا این 
قانون اجرایی شــود؛ یعنی به گروه هایی که تقاضای برگزاری تجمع را داشته 
و شــرایط تجمع هم بر طبق اصل 27 قانون اساسی یعنی »تشکیل  اجتماعات  
و راه  پیمایی  ها، بدون  حمل  ســلاح ، به  شــرط آن  که  مخل  به  مبانی  اســلام  
نباشد آزاد است « را دارند، اجازه تجمع داده شود. وی ادامه داد: قانون اساسی 
اجازه برپایی اعتراضات مســالمت  آمیز را داده اســت ولی تاکنون هیچ حزب 
و گروه سیاسی نتوانسته اســت که از این حق استفاده کند زیرا عده ای تصور 
می کنند معترضان، معاند یا برانداز هستند و از آن سو هم عده ای فکر می کنند 
که اعتراض باید با خشــونت همراه باشد در حالیکه اعتراض باید بدون آسیب 
رســیدن به اموال عمومی یا اموال مردم باشد. این فعال سیاسی با استقبال از 
اظهــارات رئیس جمهور درباره امکان اصلاح روند برخــی قوانین تصریح کرد: 
هر دســتگاهی دچار خطا شد، مســئولان مربوطه در این زمینه باید از مردم 
عذرخواهی کنند. چه اشکالی دارد قانون آن اصلاح شود؟ حتی دولت می تواند 
برای اصلاح قانون مســتقیم به سراغ خود مردم رفته و با برگزاری همه پرسی، 
نظر مردم را جویا شود. جلالی زاده در پایان درباره سخنان رئیسی در خصوص 
لــزوم جلوگیری از خشــونت و دوقطبی کردن جامعه، تصریــح کرد: دولت و 
حاکمیت نقش مهمی در جلوگیری از دوقطبی ســازی جامعه دارد و می تواند 
همه گروه های مختلف اجتماعی و سیاســی را دعوت کرده و با آنها وارد گفت 
وگو شــده و آشتی ملی را پیگیری کند. صحبت های رئیس جمهور در شرایطی 
می تواند به آرام شدن شرایط کشور کمک کند که پشتوانه اجرایی داشته باشد. 
باید در کنار عمل به گفته ها و  وعده ها، بر قانونگرایی و حقوق مردم تاکید شود 

تا اعتماد عمومی استواری شکل بگیرد.

دولت برای اصلاح روندهای مربوط به حجاب 
و عفاف به مجلس لایحه دهد

یک عضو هیات رئیســه کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
با تاکید بر لزوم ایجاد ســازوکاری برای بیان اعتراضات مردم به صورت قانونی 
گفــت: دولت بــرای اصلاح روندهای مربــوط به حجاب و عفــاف به مجلس 
لایحــه دهد. یعقوب رضازاده در گفت وگو با ایســنا با اشــاره به بخش هایی از 
صحبت های رئیس جمهوری و تاکید بر حق اعتراض قانونی مردم گفت: مردم 
اظهارنظرهایشــان را مستقیم با نمایندگان در حوزه های انتخابیه و یا با حضور 

در دفاتر نمایندگان و دیدار با آن ها در مجلس بیان می کنند.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس جمهوری درباره ایجاد مراکزی جهت 
گفت وگــو و نقد و اعتراض مطالبی را بیــان کردند،  قطعا می توان با هماهنگی 
مجلس سازوکارهایی را برای ارائه پیشنهادات و انتقادات مردم پیش بینی کرد 

تا این کار با روش و شیوه جدیدی صورت گیرد.
این نماینده مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: بر این اساس باید سازوکاری 
فراهم شود تا مردم به صورت قانونی اعتراضات شان را بیان کنند و مجلس هم 
در ایــن زمینه کمک می کند. رضازاده درباره امکان اصلاح روندهای مربوط به 
حجاب و عفاف و گشت ارشاد گفت: مجلس برای بررسی این موضوع می تواند 

پیشنهادات دولت را در قالب لایحه جدید مورد رسیدگی قرار دهد. 

اخبار

سلامی در پیامی شهادت پاســداران و بسیجیان حریم 
امنیت،سردار سید حمیدرضا هاشمی ) معاون اطلاعات سپاه 
سلمان استان سیستان و بلوچستان( و همرزمان شهیدش را 

تبریک و تسلیت گفت.
به گزارش سپاه نیوز؛ متن پیام سرلشکر سلامی فرمانده 

کل سپاه به این شرح است:
شهادت مظلومانه پاســداران و بسیجیان حریم امنیت،  
سردار رشید اسلام سید حمیدرضا هاشمی ) معاون اطلاعات 
سپاه سلمان اســتان سیستان و بلوچســتان( و همرزمان 
شــهیدش محمد امین آذر شکر،ســعید برهان زهی ریگی 
و محمد امین عارفی در میــدان پرافتخار دفاع از امنیت و 
آرامش مردم فهیم و غیور زاهدان را به محضر مبارک رهبر 
عظیم الشأن انقلاب اســلامی ، آحاد ملت شریف و مجاهد 

ایران اســلامی به ویژه خانواده معظم آنان تبریک و تسلیت 
عرض می کنم.

این شــهیدان عالیقدر بویژه سردار شــجاع و پاکباخته 
شهید هاشــمی عمر با برکت خود را وقف خدمت صادقانه 
و عاشــقانه به ملت و مملکت اســلامی به ویژه استان کهن 
سیســتان و بلوچستان و صیانت از امنیت و آرامش مردمان 
این منطقه نمودند،  که شــعاع  درخشش، شکوه و عظمت 
آن برای همیشه ماندگار و راهنمای نسل های آینده استان و 

بلکه ایران عزیز خواهد بود.
 بر هوشمندی، هوشیاری، بردباری و بصیرت مثال زدنی 
یکایــک زاهدانی های مومن که همیشــه پیــرو آموزه های 
پیامبر اعظم )ص(  و پاســدار وحدت، اخوت و یکپارچگی 
بین مذاهب اسلامی هستند، درود می فرستم و از همکاری 

و همراهــی آنان با حافظان امنیت و نظم جامعه در لحظات 
حســاس پس از واقعه تلخ و ناگوار اخیر که دست های پلید 
ســردمداران نظام سلطه و اســتکبار به ویژه حاکمان رژیم 
تروریست پرور امریکا و دولت جعلی و جنایتکار صهیونیستی 
در فرماندهی تروریست های تجزیه طلب و بقایای گروهک 
خائن، خبیث و تروریســتی عبدالمالک ریگی معدوم دیده 

می شود، خاضعانه قدردانی و سپاسگزاری می کنم .
مرزداران  واقعی ایران اسلامی در منطقه راهبردی جنوب 
شرق به واقع شما مرزنشینان عزیز بلوچ و سیستانی هستید 
که رزمندگان حافظ امنیت به پشتوانه شما ضربات مهلک و 
ویرانگری را به اردوگاه  شیطان و تروریست های جلاد و خون 

آشام در این دیار وارد می سازند.
انتقام از خون شهدای سپاه و بسیج و مردمانی که قربانی 

جنایت جمعه ســیاه زاهدان شــدند  را در دستور کار خود 
می دانیم و به مردمان صبور و نجیب این اســتان اطمینان 
می دهیم راه ســردار سرافراز شــهید حمیدرضا هاشمی و 
دیگر شــهیدان بخون خفته  در مقابله فداکارانه و بی وقفه 
با توطئه های استکبار جهانی و تروریست های مزدور و اجیر 
شــده توسط سرویس های امنیتی بیگانه تا سر حد شهادت 

ادامه خواهد داشت.
در پایان تاکید می شود،  به فضل الهی پاسداران انقلاب و 
بسیجیان دریادل منطقه،متحد و یکپارچه با سایر نیروهای 
امنیتی، اطلاعاتی،  نظامی و انتظامی اســتان  که امنیت و 
آرامش مردم را خــط قرمز خود می دانند، هرگونه تهدید و 
خطر در این مسیر مبارک را با قاطعیت، صلابت و شجاعت 

پاسخ خواهند داد.

فرمانده کل سپاه با تایید شهادت چهار تن از پاسداران و بسیجیان حریم امنیت:

انتقام از خون شهدای سپاه و بسیج را در دستور کار خود می دانیم


